

《台灣原住民族研究季刊》，第 4 卷第 2 期，2011 年夏季號，花蓮縣壽豐鄉：國立東華大學原住民族學院。

《蒙藏委員會駐藏辦事處檔案選編（六）》，蒙藏委員會。

《蒼茫草原的國度：二十世紀的蒙古》，國立歷史博物館。

王吉林，《安史亂後的北庭——蒙藏專題研究叢書 119》，蒙藏委員會。

王學新譯，《風港營所雜記》，南投：國史館臺灣文獻館，2003。

瓦歷斯·貝林，《Seediq Tgdaya 的傳統領域與文化場域》，南投縣埔里鎮：暨大人類所，2009 年 10 月。

行政院原住民族委員會，《南島民族國際會議實錄 2010 年》，臺北市：原民會，2010 年 12 月。

行政院原住民族委員會，《原住民族法規彙編》，臺北市：原民會，2011 年 05 月。

李信成，《中共統治下的新疆蒙古人——蒙藏專題研究叢書 117》，蒙藏委員會。

佟玉泉等編，《錫伯族民間散存清代滿文古典文獻》，烏魯木齊：新疆人民出版社，2008。

拉互依·倚峇，《司馬庫斯》，苗栗縣大湖鄉：雪霸國家公園，2011 年 08 月。

林呈蓉，《牡丹社事件的真相》，臺北：博揚文化，2006。

林修澈，《賽德克族正名》，臺北市：原民會，2007 年 12 月。

胡家瑜，《巴斯達隘：1936 年的賽夏祭典》，臺北市：國立台灣大學出版中心，2011 年 01 月。

胡家瑜，《收藏的平埔記憶：再現噶瑪蘭與凱達格蘭聲影》，臺北市：國立台灣大學出版中心，2011 年 01 月。

飛魚雲豹音樂工團，《百年排灣風華再現：一個頭目吟唱的生命史》，臺北市：行政院原住民族委員會文化園區管理局。

孫子和，《十輩班禪額爾德尼確吉堅贊》，蒙藏委員會。

孫子和，《滇茶入藏及其對藏影響——蒙藏專題研究叢書 9》，蒙藏委員會。

徐正光，《民國以來蒙藏重要政策彙編》，蒙藏委員會。

納·巴生等編，《和碩特蒙古史》，烏魯木齊：新疆人民出版社，2004。

清水純著、王順隆譯，《噶瑪蘭族神話傳說集》，臺北：南天，1998。

笠原政治編、楊南郡譯，《臺灣原住民族映像：淺井惠倫教授攝影集》，臺北：南天書局，1995。

陳又新，《西藏歷史中的金字使者——蒙藏專題研究叢書之 13》，蒙藏委員會。

陽美花，《回家：從部落觀點出發》，花蓮縣壽豐鄉：東華大學原住民族學院，2011 年 06 月。

黃得峰、王學新譯，《處蕃提要》，南投：國史館臺灣文獻館，2005。

新疆社會科學院歷史研究所，《新疆地方歷史資料選輯》，北京：人民出版社，1987。

葉健青，《西藏史料彙編：班禪返藏之路（民國二十四年至二十六年）》，國史館。臺北帝國大學土俗·人種學研究室調查，楊南郡譯註，《臺灣原住民族系統所屬

- 之研究》第1冊本文篇，臺北市：原民會，南天，2011年01月。
- 豪士著、陳政三譯，《征臺紀事：牡丹社事件始末》，臺北：臺灣書房，2008。
- 潘朝成、施正鋒，《加禮宛戰役》，花蓮：東華大學原住民族學院，2010。
- 潘繼道，《國家、區域與族群：臺灣後山奇萊地區原住民族群的歷史變遷（1874-1945）》，高雄：高雄復文圖書出版社，2008。
- Atkinson, Thomas Witlam. *Oriental and western Siberia : a narrative of seven years' exploration and adventures in Siberia, Mongolia, the Kirghis Steppes, Chinese Tartary, and a part of central Asia*. S.l.: Nabu Press, 2010.
- Biolsi, Thomas. *Deadliest enemies: law and race relations on and off Rosebud Reservation*. Minneapolis, Minn.: University of Minnesota Press, 2007.
- Bovingdon, Gardner. *The Uyghurs: strangers in their own land*. New York: Columbia University Press, c2010.
- Calloway, Colin G. *First peoples: a documentary survey of American Indian history*. Boston, Mass.: Bedford/St. Martin's, c2008.
- Cammann, Schuyler V. R. *The land of the camel: tents and temples of Inner Mongolia*. S.l.: Garnsey Press, 2008.
- Carnegie Endowment for International Peace. Division of International Law. *Outer Mongolia: treaties and agreements*. S.l.: Nabu Press, 2010.
- Carruthers, Douglas. *Unknown Mongolia: a record of travel and exploration in north-west Mongolia and Dzungaria*. Charleston, S.C.: BiblioLife, 2009.
- Croner, Don. *Guide to locales connected with the life of Zanabazar: first bogd Gegeen of Mongolia*. North Charleston, S.C.: BookSurge LLC, 2006.
- Deloria, Vine. *American Indian policy in the twentieth century*. Norman, Okla.: University of Oklahoma Press, c1985.
- Deloria, Vine. *American Indians, American justice*. Austin, Tex.: University of Texas Press, c1983.
- Deloria, Vine. *The nations within: the past and future of American Indian sovereignty*. Austin, Tex.: University of Texas Press, c1998.
- Diener, Alexander C. *One homeland or two?: the nationalization and transnationalization of Mongolia's Kazakhs*. Washington, D.C.: Woodrow Wilson Center Press; Stanford, Calif.: Stanford University Press, c2009.
- Empson, Rebecca. *Harnessing fortune: personhood, memory, and place in Mongolia*. Oxford [England]; New York: Published for The British Academy by Oxford University Press, 2011.
- Endicott, Elizabeth. *Pages from the past : the 1910 Moscow Trade Expedition to Mongolia*. Norwalk, Conn.: EastBridge, c2007.
- Ferguson, Niall. *Virtual history: alternatives and counterfactuals*. New York: Basic Books, 1999.

- Fernández-Armesto, Felipe. *Civilizations: culture, ambition, and the transformation of nature*. New York: Free Press, c2001.
- Fernández-Armesto, Felipe. *The world: a history : Combined volume*. Upper Saddle River, N.J.: Prentice Hall, c2011.
- Fijn, Natasha. *Living with herds: human-animal coexistence in Mongolia*. New York: Cambridge University Press, 2011.
- Forêt, Philippe. *Mapping Chengde: the Qing landscape enterprise*. Honolulu: University of Hawai'i Press, c2000.
- Foucault, Michel. *Society must be defended: lectures at the Collège de France, 1975-76*. New York: Picador, c2003.
- Gilmour, James. *James Gilmour of Mongolia: his diaries, letters and reports*. Minneapolis, Minn.: Filiquarian Publishing, LLC, 2011.
- Heide, Nienke van der. *Spirited performance: the Manas epic and society in Kyrgyzstan*. Amsterdam [Netherlands]: Rozenberg, c2008.
- Heylen, Ann. *Chronique du Toumet-Ortos: looking through the lens of Joseph Van Oost, missionary in Inner Mongolia (1915-1921)*. Leuven [Belgium]: Leuven University Press: Ferdinand Verbiest Foundation, c2004.
- Hibbert, Reginald. *Letters from Mongolia*. London; New York: Radcliffe Press, 2005.
- Jeffries, Ian. *Mongolia: a guide to economic and political developments*. London; New York: Routledge, 2007.
- Kaplan, Robert D. *Imperial grunts: on the ground with the American military, from Mongolia to the Philippines, to Iraq and beyond*. New York: Vintage Books, 2006, c2005.
- Kohn, Michael. *Lama of the Gobi: how Mongolia's mystic monk spread Tibetan Buddhism in the world's harshest desert*. Hong Kong: Blacksmith Books c2010.
- Kohn, Michael. *Mongolia*. Footscray, Vic.; Oakland, Calif.: Lonely Planet, 2011.
- Larson, Frans August. *Larson, duke of Mongolia*. S.l.: Grigson Press, 2008.
- Lattimore, Owen. *Nomads and commissars: Mongolia revisited*. Whitefish, Mont.: Literary Licensing, 2011.
- Lin Foxhall, Hans-Joachim Gehrke, Nino Luraghi edited. *Intentional history: spinning time in ancient Greece*. Stuttgart [Germany]: F. Steiner, c2010.
- May, Timothy Michael. *Culture and customs of Mongolia*. Westport, Conn.: Greenwood Press, 2009.
- Mayhew, Bradley et al. *Tibet*. Footscray, Vic.: Lonely Planet, 2011.
- McNeill, John Robert. *The human web: a bird's-eye view of world history*. New York: W.W. Norton, c2003.
- Michie, Alexander. *The Siberian overland route from Peking to Petersburg: through the deserts and steppes of Mongolia, Tartary, etc*. London: British Library, 2011.

- Michie, Alexander. *The Siberian Overland Route from Peking to Petersburg, through the Deserts and Steppes of Mongolia, Tartary, etc.* London: British Library, 2011.
- Morozova, Irina Y. *Socialist revolutions in Asia: the social history of Mongolia in the 20th century.* London; New York: Routledge, 2009.
- Palmer, James. *The bloody white baron: the extraordinary story of the Russian nobleman who became the last Khan of Mongolia.* New York: Basic Books, c2009.
- Pedersen, Morten Axel. *Not quite shamans: spirit worlds and political lives in northern Mongolia.* Ithaca, N.Y.: Cornell University Press, 2011.
- Povinelli, Elizabeth A. *Labor's lot: the power, history, and culture of aboriginal action.* Chicago, Ill.: University of Chicago Press, 1993.
- Povinelli, Elizabeth A. *The cunning of recognition: indigenous alterities and the making of Australian multiculturalism.* Durham, N.C.: Duke University Press, 2002.
- Price, Julius M.. *From the Arctic Ocean to the Yellow Sea: the narrative of a journey, in 1890 and 1891, across Siberia, Mongolia, the Gobi Desert, and North China.* London: British Library, 2011.
- Prinsep, Henry Thoby. *Tibet, Tartary and Mongolia: their social and political condition, and the religion of Boodh, as there existing.* Cambridge [England]; New York: Cambridge University Press, 2011.
- Przheval'skiĭ, Nikolaĭ Mikhaĭlovich. *Mongolia, the Tangut country and the solitudes of northern Tibet, being a narrative of three years' travel in eastern high Asia.* Charleston, S.C.: Nabu Press, 2011.
- Richmond, Simon et al. *Trans-Siberian Railway.* Footscray, Vic.; Oakland, Calif.: Lonely Planet, 2009.
- Rockhill, William Woodville. *The land of the lamas: notes of a journey through China, Mongolia and Tibet.* New York: Cornell University Library, 2009.
- Sabloff, Paula L. W. edited. *Mapping Mongolia: situating Mongolia in the world from geologic time to the present.* Philadelphia, Pa.: University of Pennsylvania Museum of Archaeology and Anthropology, c2011.
- Sambuu, Zh. *Herdsmen to statesman: the autobiography of Jamsrangiin Sambuu of Mongolia.* Lanham, Md.: Rowman & Littlefield Publishers, c2010.
- Sheepshanks, John, Bp. of Norwich. *My life in Mongolia and Siberia: from the Great Wall of China to the Ural Mountains.* S.l.: Nabu Press, 2010.
- Sneath, David and Christopher Kaplonski edited. *The history of Mongolia.* Folkestone, U.K.: Global Oriental, 2010.
- Stiglitz, Joseph E. *Making globalization work.* New York: W.W. Norton & Co., c2007.
- Timkovskiĭ, Egor Fedorovich. *Travels of the Russian mission through Mongolia to*

- China: and residence in Peking, in the years 1820-1821.* Ann Arbor, Mich.: University of Michigan Library, 2011.
- Waugh, Louisa. *Hearing birds fly: a nomadic year in Mongolia.* London: Abacus/Little, Brown, 2003.
- Weatherford, J. McIver. *The secret history of the Mongol queens: how the daughters of Genghis Khan rescued his empire.* New York: Broadway Paperbacks, 2011, c2010.
- Williams, Dee Mack. *Beyond great walls: environment, identity, and development on the Chinese grasslands of Inner Mongolia.* Stanford, Calif.: Stanford University Press, c2002.
- Wong, Roy Bin. *China transformed: historical change and the limits of European experience.* Ithaca, N.Y.: Cornell University Press, 1997.